
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

U 

Unie 

ChristenUnie 

ChristenUnieNieuws 

 
Mededelingenblad van 

ChristenUnie Putten 

 
 
Jaargang 6 

Nummer 1 

Februari 2007 
 



  

CU-nieuws 2007-01      2     

Bestuur: 

Gerard van den Brandhof  tel 361542     Voorzitter  

Kerkstraat 125   gvdbrandhof@cordys.com 

 

Piet Zwaan    tel 353723    Secretaris  

Halvinkhuizerweg 87   p.zwaan1@chello.nl 

 

Pieter Eigenraam   tel 361263    Penningmeester      

Oude Nijkerkerweg 1   ownwindow@filternet.nl 

 

Bram Francken    tel 352270    Propaganda 

Jacob Catsstraat 83   a.bfrancken@filternet.nl 

 

Jan van den Brink   tel 357097    Algemeen adjunct 

Havikstraat 4    brinkbox@zonnet.nl 

 

 

Vertegenwoordigers in de gemeenteraad: 

Hendrie E. van Beek   tel 357371    Fractievoorzitter 

Klaarwaterboslaan 18   hevanbeek@kpnplanet.nl  Cie Middelen 

 

Evert H. de Graaf   tel 353234    Cie Ruimtelijke zaken 

Bosrand 21     ehdegraaf@gmail.com 

 

Christine vd Hazel-Goedvree  tel 360586    Cie Samenleving 

Molitorstraat 15   cvdhazel@solcon.nl    

 

Ard Kleijer    tel 353532    Vice-fractievoorzitter 

Jacob Catsstraat 12    ak.kleijer@solcon.nl   Cie Ruimtelijke zaken 

 

Commissie- en steunleden: 

Peter Brink    tel 361391    Commissielid  

Bilderdijkstraat 57   brink@dataweb.nl   Samenleving, Middelen 

 

Henk Dekker    tel 06 51408485   Steunfractielied 

Meskampersteeg 29   mts.dekkerpasman@solcon.  Middelen 

 

Ria Jansen-Klerk   tel 361117    Steunfractielid 

Midden Engweg 8   rjansen@jansentechniek.nl   Samenleving 

 

Bertus Cornelissen   tel 06 49042149   Steunfractielid 

Schoolstraat 34   betuscornelissen@hotmail.com Ruimtelijke Zaken 

 

 

Website, E-mail adressen en rekeningnummer: 

Internet:    www.regio-putten.nl/christenunie 

Fractie:    fractie.christenunie@regio.putten.nl    

Gironummer:    7865897 ten name van ChristenUnie Putten 

 

 

Redactie ChristenUnie-nieuws:  

Henk van de Ridder   tel 358503     

Waterweg 47     henk.vande.ridder@solcon.nl 



  

CU-nieuws 2007-01      3     

 

 

 

1. Inhoudsopgave 

 

1. Inhoudsopgave...............................................................................................................3 

2. Van de Voorzitter .....................................................................................................4 

3. Hartelijk welkom nieuwe leden ..............................................................................7 

4. Uw gift is heel wat waard .......................................................................................7 

5. http://www.regio-putten.nl/christenunie/ .........................................................7 

6. Van boerenzoon tot provinciaal statenlid ?? ......................................................8 

7. 4 februari – 10 februari 2007............................................................................. 10 

8. Kroniek van opmerkelijke zaken .......................................................................... 14 

9. Wat is de provincie................................................................................................. 16 

 



  

CU-nieuws 2007-01      4     

2. Van de Voorzitter  

Gerard van den Brandhof 
 

Beste ChristenUnie vrienden en vriendinnen, 

 

Voor u ligt het eerste nummer van ChristenUnieNieuws van 2007. Ook voor dit 

jaar willen we de zegen van onze God en Heer vragen. Hij is het die alles ziet. 

Laten we Hem vragen om wijsheid bij het besturen van ons land, onze provincie 

en onze mooie plaats Putten. 

 

De vorige keer schreef ik nog dat we mogelijk deel konden nemen in onze 

landsregering. Deelname aan de regering is nu een feit. Wat een wonder en 

zegen op onze arbeid! Ook in dit opzicht mogen we God danken en bidden om 

wijsheid. Het zijn ook geen eenvoudige ministeries die we mogen bemensen. 

André Rouvoet wordt minister van Jeugd en Gezin. Hij krijgt zijn eigen 

ministerstaf op het ministerie van VWS en zal zich gaan bezighouden met het 

terrein Jeugd en Gezin. Daarvoor krijgt hij ook zeggenschap over de op dit 

terrein werkzame ambtenaren op andere ministeries, evenals over de daarbij 

horende budgetten. De minister voor Jeugd en Gezin is een nieuwe post. Het 

gezin zien wij als hoeksteen van de samenleving, en met de jeugd denken wij 

aan onze toekomst. Ik denk hierbij ook aan Waarden en Normen. In de 

discussie die wij met de lokale politieke partijen hebben gevoerd bleek eens te 

meer dat de rol van het gezin in de naleving van Waarden en Normen van 

evident belang is. Het is voor André Rouvoet een mooie uitdaging om een goed 

en overkoepelend beleid neer te zetten voor alles wat met jeugd en gezin te 

maken heeft. Niet voor niets pleitten diverse commissies en organisaties – en 

niet te vergeten ons eigen verkiezingsprogramma - al lange tijd voor een 

overkoepelend beleid voor jeugd en gezin mét één minister. Hier ligt dus een 

mooie taak voor André!  

 

Eimert van Middelkoop wordt de nieuwe minister van Defensie. Eimert heeft 

zich in zijn jaren als Kamerlid veel bezig gehouden met het defensiebeleid, 

vooral de Europese en Internationale dimensie daarvan. Nog steeds wordt 

regelmatig in debatten over uitzending van Nederlandse militairen op 

buitenlandse missies de zogenaamde ‘Toetsingsprocedure’ van Van Middelkoop 

genoemd. Deze procedure regelt, dat de Kamer instemming moet verlenen voor 

missies, waaraan Nederlandse militairen meedoen.  
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De ChristenUnie pleit al jaren voor meer geld voor Defensie. Een ministerspost 

op dit departement ligt daarmee in een mooi verlengde.  

De bekendste missie van het moment is natuurlijk de missie in Afghanistan, 

maar Defensie is op tal van terreinen actief. Eimert van Middelkoop zal een 

moeilijke, maar vast en zeker boeiende tijd tegemoet gaan op deze post! 

 

Tineke Huizinga wordt de ChristenUnie-staatssecretaris voor Verkeer en 

Waterstaat. In deze veelzijdige portefeuille gaat ze zich onder andere 

bezighouden met het openbaar vervoer en de kust-, en waterwerken. Thema’s 

waarvoor de ChristenUnie zich al langer hard maakt. Als lid van het algemeen 

bestuur van Waterschap Veluwe krijg ik nu te maken met een ChristenUnie 

staatssecretaris die Melanie Schultz van Hagen gaat opvolgen. Vanwege de 

klimaatsinvloeden moeten we fors gaat investeren in onze waterhuishouding. 

Een stijging van de zeegspiegel heeft niet alleen gevolgen voor de zeewiering, 

maar ook voor de rivieren die minder goed hun water kwijt kunnen. We moeten 

op dit vlak voor miljarden gaan investeren de komende jaren. Tineke Huizinga 

heeft de laatste jaren als Kamerlid diverse portefeuilles onder haar hoede 

gehad, waaronder enige tijd ook Verkeer en Waterstaat. De gedrevenheid en 

kwaliteiten die Tineke Huizinga in haar Kamerwerk heeft getoond, beloven wat 

voor de toekomst! 

 

Dit nummer van ChristenUnieNieuws verschijnt vlak voor de provinciale 

verkiezingen van 7 maart. Op de lijst staan twee Putenaren, en wel Lubbert van 

de Heuvel op 4 en Evert de Graaf op 9. De borden zijn al weer voorzien van de 

aanplakbiljetten van lijst 7 met opnieuw Annelies van der Kolk uit Harderwijk 

als onze lijsttrekster. Bij deze de oproep om allen op 7 maart uw stem uit te 

brengen, in het belang van ook de politiek van de ChristenUnie in zowel 

provinciale staten als de eerste kamer. 

Op 12 februari was Putten de eerste in een rij van regionale 

verkiezingsbijeenkomsten. Voor alle duidelijkheid wil ik vermelden dat een deel 

van de leden de uitnodiging voor deze bijeenkomst per e-mail heeft ontvangen. 

Mocht u tot deze groep behoren, en heeft u toch de uitnodiging gemist, dan 

kan het zijn dat het e-mail adres verouderd is. Wilt u ons ook tijd en kosten 

besparen dan is aanmelding voor e-mail bij onze secretaris Piet Zwaan 

(p.zwaan1@chello.nl) zeer welkom.  

De bijeenkomst van 12 februari in het Parkhotel had een zeer goede opkomst. 

Over de N303 verschillen we heel duidelijk van mening met het CDA. Wij willen 

geen deeloplossing die meer problemen veroorzaakt dan oplost maar een 
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integrale aanpak. Uit kostenoverwegingen en om te voorkomen dat de N303 

uiteindelijk een verlenging van de A30 wordt kiezen we als ChristenUnie 

duidelijk voor de ingenieursoplossing die gefaseerd kan worden uitgevoerd. 

Hiermee lossen we de grootste knelpunten als eerste op, zonder dat we er 

nieuwe, grotere, knelpunten bij creëren. Deze aanpak getuigt van visie en 

voortschrijden inzicht. Ik kan het niet laten om te zeggen dat ik dit bij het 

CDA mis. Ik hoop dat ook de kiezer dit zal inzien. 

 

We wensen Lubbert en Evert veel succes toe bij het campagne voeren, en 

wensen ons allen een heel goed resultaat, met 3, misschien wel 4 zetels in de 

staten van Gelderland. Ook wil ik iedereen bedanken die op enigerlei wijze een 

bijdrage levert aan de campagne en promotie. Er wordt veel werk verzet, en 

veelal komt dat op dezelfde personen neer. Nogmaals dank. Tevens doe ik een 

oproep aan allen die een bijdrage willen leveren op het vlak van promotie voor 

de ChristenUnie zich aan te melden bij Bram Francken 

(a.bfrancken@filternet.nl), vanuit het bestuur verantwoordelijk voor promotie. 

Enige versterking kan hij wel gebruiken. 

 

Langs deze weg wil ik u vast laten weten dat we op D.V. maandag 16 april onze 

voorjaarsvergadering hopen te houden. Locatie en agenda worden later bekend 

gemaakt. Ik hoop dat we op deze vergadering aandacht kunnen besteden aan de 

invoering van de WMO en wat dat in de praktijk betekent voor de plaatselijke 

politiek. Tevens hoop ik dat we dan verkiezingen kunnen houden voor de 

invulling van de vacature van secretaris. Op dit moment zijn we nog naarstig op 

zoek naar kandidaten. Kent u iemand of wilt u zich kandidaat stellen, dan horen 

we dat graag. 

 

 

Met hartelijke groet namens het bestuur, Gerard van den Brandhof. 
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3. Hartelijk welkom nieuwe leden 

Piet Zwaan 
 

Zo rond het nieuwe jaar zijn er nog geen gegevens bekend van onze nieuwe 

leden. In het volgende nummer hopen wij u meer te kunnen melden. 

 

Mocht u trouwens iemand weten die lid zou kunnen worden van de ChristenUnie 

geef dan zijn of haar naam door aan ons bestuurslid propaganda: Bram 

Francken, tel: 0341-352270 e-mail: a.bfrancken@filternet.nl. 

 

Wie weet ziet u dan de volgende keer de naam hier verschijnen. 

 

4. Uw gift is heel wat waard 

Pieter Eigenraam 
 

Zoals u misschien wel weet is de contributie inning sinds enige tijd centraal 

geregeld. In het verleden ontvingen we samen met de contributie nog wel eens 

een gift. Deze inkomstenbron is na de invoering van de centrale inning vrijwel 

opgedroogd.  

 

Uw giften zijn dan nog steeds veel waard. Hopelijk leveren uw giften een 

klinkende munt op in de vorm van een goed verkiezingsresultaat. Daarom de 

oproep om een gift over te maken op giro 7865897 ten name van de 

ChristenUnie Putten. 

Ten overvloede: Zowel de contributie van de ChristenUnie als de giften 
zijn aftrekbaar voor de belastingen! 

 

5.  http://www.regio-putten.nl/christenunie/ 

Henk vd Ridder 
 

Door Peter Brink wordt op het internet de website van de ChristenUnie Putten 

onderhouden. U vindt er o.a. 

- gegevens en pasfoto’s van bestuur en fractieleden 

- de weblog van Ard Kleijer 
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6. Van boerenzoon tot provinciaal statenlid ?? 
Jannie van den Heuvel 
 

Op 7 maart 2007 worden alle stemgerechtigde Nederlanders wéér uitgenodigd 

om naar de stembus te gaan. Dit maal mogen we onze stem laten horen voor de 

Provinciale Staten. De Provinciale Staten in Gelderland maken onderdeel uit 

van het bestuur van de provincie Gelderland. Momenteel zijn er nog 75 

statenleden, vanaf 7 maart 2007 worden dat er 53. Eens per 4 jaar mag u 

als inwoner van Gelderland uw stem laten horen voor de Provinciale Staten. 

Gelderland is de grootste provincie van Nederland, er leven bijna 2 miljoen 

mensen. De Provinciale Staten nemen besluiten over Gelderland. Aan welke 

besluiten u denken kunt? Besluiten die te maken hebben met de inrichting van 

de provincie. Waar moeten bijvoorbeeld huizen, fabrieken en wegen komen. En 

zij beslissen waar meer natuur moet komen. Ook zaken als jeugdzorg, 

ouderzorg, achterstandswijken, cultuur, grote steden en millieu zijn 

onderwerpen waar de Provinciale Staten besluiten over nemen, zij bepalen 

hoeveel geld er naar al deze onderwerpen gaat. 

 

Een van de kandidaten waarop u uw stem kunt uitbrengen, is de 36-jarige 

Lubbert van den Heuvel. Lubbert van den Heuvel vertegenwoordigt nummer 

vier voor de ChristenUnie. Lubbert van den Heuvel is een jonge en gedreven 

ondernemer, met een zeer breed inzicht voor alle zaken op politiek vlak. De 

politiek heeft Lubbert van kinds af aan getrokken. Lubbert, als boerenzoon 

opgegroeid op het Puttense platteland, kent de problematiek van de 

boeren. Dat is ook een van de redenen waarom hij zich na 7 maart wil gaan 

inzetten voor het millieu en de economie in Gelderland. 'We kiezen voor 

boeren, voor boeren vandaag, zodat er perspectief blijft voor de boeren van 

morgen'. Lubbert vindt het belangrijk dat Gelderland een provincie is waar men 

in kan leven, werken én verblijven. Dit alles wil hij doen vanuit de grondslag van 

de ChristenUnie. De ChristenUnie ziet het als onze Bijbelse opdracht om 

verantwoord met Gods schepping om te gaan. 

 

De ChristenUnie wil zich overigens na 7 maart niet alleen gaan bezighouden 

met het millieu en de economie. De ChristenUnie staat voor christelijk-sociale 

politiek, dit betekent dat ze samen willen werken aan een liefdevolle 

samenleving. Een samenleving waar iedereen zijn eigen plek heeft en zich thuis 

voelt. Ook wil de ChristenUnie zich de komende jaren gaan inzetten voor een 
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beter openbaar vervoer in Gelderland. Doordat de verkeersdrukte groeit 

wordt het drukker op de provinciale wegen. De ChristenUnie wil extra 

investeren in het openbaar vervoer, zodat de wegen worden ontlast en 

daardoor de natuur gespaard wordt. De ChristenUnie heeft ook oog voor 

ruimte voor elkaar. Ze willen de Gelderse woningmarkt graag inrichten op de 

behoeften van de burger. 

 

Wat is het nut van een Puttenaar in het Arnhemse provinciehuis hoor ik u 

denken? Een vertegenwoordiger van uw regio heeft vaak met dezelfde 

situaties te maken die u ook heeft. Dus dát is het nut van een 

vertegenwoordiger van uw regio in Arnhem. U kiest toch ook voor iemand die 

voor úw belangen opkomt? 

 

Daarom heb ik mijn keus al gemaakt en wil ik 7 maart kiezen met karakter! U 

ook? 
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7. 4 februari – 10 februari 2007 

Ard Kleijer 
 

Na een fijne zondag, wat een geschenk in de schepping dat wij een dag in de 

week niets hoeven te doen, begint de maandagochtend met een uurtje sport. 

Om 06:30 uur ben ik in de sportschool en tref daar o.a. Lubbert van de Heuvel, 

onze Puttense kandidaat voor de provinciale statenverkiezing van 7 maarts a.s.. 

U raad al waar ons gesprek over gaat ChristenUnie, regeerakkoord en 

verkiezingen. Opvallend dat Naast Lubbert ook Evert de Graaf bij de eerste 

10 op de provinciale lijst staat. In Putten zijn veel mensen actief in de 

politiek, want ook andere partijen hebben mensen uit Putten op de kieslijst 

staan. 

 

’s Avonds is het fractieberaad, ter voorbereiding op de commissie 

vergaderingen. Hendrie van Beek heeft al een aantal keren geopperd in het 

presidium (agenda commissie) om tussen raads- en commissie vergaderingen 

een week ruimte te laten, maar tot op heden is dat verzoek nog niet ingewilligd. 

Dat betekent dat er soms erg weinig tijd is om stukken te lezen en voor te 

bereiden. De vrijdag na de raad ontvang ik in de regel de commissiestukken, die 

op maandag erna besproken moeten worden.  

 

Dinsdag 6 februari valt de vergadering van de commissie Ruimtelijk Zaken 

samen met een verkiezingsbijeenkomst van de ChristenUnie in Nunspeet. De 

commissievergadering krijgt daarbij voorrang. In de vergadering worden wij 

verrast (stond niet op de agenda), op een uitgebreide presentatie van de 

nieuw te bouwen kerk aan de Bijsterenseweg. Deze kerk wordt gebouwd door 

de Hersteld Hervormde Kerk. Tijdens de presentatie voel ik nog steeds de pijn 

van de scheuring in onze Hervormde gemeente in Putten. Een kerk die gebouwd 

moet worden omdat de christelijke gemeente groeit is vreugdevol, maar de 

bouw van een kerk vanwege een scheuring in het lichaam van Christus, dat 

maakt mij verdrietig. De eerlijkheid gebied mij wel te zeggen dat ik het 

ontwerp mooi vind, maar de geplande toren van 35 meter vind ik erg hoog, 

zeker als je weet dat de toren van de Oude Kerk 30 meter hoog is.  

 

In de vergadering ageert de ChristenUnie tegen het gedoogbeleid van het 

college t.a.v. de horeca activiteiten op Groot Spriel, ooit als woonhuis 

herbouwd, na de brand een aantal jaren geleden is daar nu een 
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horecagelegenheid ontstaan. Dit in volstrekte tegenspraak met het geldende 

bestemmingsplan. Iemand die beweert dat Groot Spriel geen horeca 

gelegenheid is moet maar een op Google.nl Groot Spriel opzoeken, dan kunt u 

met eigen ogen zien dat er wel degelijk als hotel en partycentrum wordt 

geadverteerd. In principe gedoogd de gemeente een situatie waarin uitzicht op 

legalisatie bestaat, bijvoorbeeld als een bestemmingsplan wijziging in 

procedure is. In dit geval loopt er geen enkele procedure en is er geen sprake 

van zicht op legalisatie. Dit wordt notabene door een brief uit mei 2006 door 

de commissaris van de Koningin in Gelderland geschreven. De gemeente staat 

de activiteiten op Groot Spriel nog steeds oogluikend toe. De ChristenUnie 

vraagt zich af waar een burger zijn rechtszekerheid kan halen in dit soort 

gevallen. De overheid dient betrouwbaar te zijn en zorgvuldig met 

tegengestelde belangen om te gaan. Ik heb de andere partijen gevraagd de rug 

recht te houden en ik heb hen gevraagd of zij een tweede Sauna 

Drome/Beautyfarm situatie willen creëren. Immers in 2006 waren een aantal 

partijen van mening dat de gemeente zo lang de Beautyfarm had gedoogd dat 

er eigenlijk niet meer gehandhaafd kon worden. Het lijkt erop dat je in Putten 

beter om vergeving dan om vergunning kunt vragen  

 

Woensdag de 7e (mijn verjaardag) stonden geen politieke verplichtingen op de 

agenda. Ik wordt ’s avonds wel gebeld door Hans Alderliesten die een 

onderzoek doet naar de gang van zaken in Putten aangaande kapvergunningen. 

Ik vertel dat ik regelmatig collegebesluiten zie, die als het om kapvergunningen 

gaat, afwijken van het ambtelijke advies en dat er in het college niet altijd 

gelijk wordt gedacht. Dit heeft in de diverse commissies en in de raad al 

regelmatig tot vragen geleid. Recentelijk is o.a. weer gebleken dat op de hoek 

Harderwijkerstraat –Oude Rijksweg er veel meer bomen zijn gekapt dan waren 

vergund. Putten wordt zo langzamerhand steeds verder ontgroend. Hans 

vroeg mij naar de consequenties voor Wien van den Brink als hij door de 

rechter wordt veroordeeld vanwege zijn bomenkap. Mijn idee is dat Wien dan 

een politiek probleem heeft. Afgezien van de persoon Wien ben ik van mening 

dat als je verklaart niets fout te hebben gedaan en de rechter vind van wel dan 

is er een politiek probleem is met de geloofwaardigheid. Op www.putten.net is 

het artikel van Hans Alderliesten te lezen. Hans heeft een haarscherpe 

analyse gemaakt van de situatie. Complimenten daarvoor.  
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Maandag de 12e staat een verkiezingsbijeenkomst op de agenda. Deze zal 

worden gehouden in het Parkhotel Putten en begint om 19:30 uur. Naast 

provinciale en plaatselijke ChristenUnie politici zal ook Wiebe de Boer van de 

Belangenvereniging Landelijk Buitengebied aan het woord komen over de N303. 

Een onderwerp waar de provincie en de gemeente veel met elkaar te maken 

hebben. Door de provinciale fractie is Wiebe vanwege zijn rol in het verzet 

tegen deze weg voorgedragen voor de titel van Gelders aanpakker van het 

jaar. Deze verkiezing is door hem gewonnen. Voor mij nogmaals een bewijs van 

de politieke sensitiviteit van veel Putters.  

 

Op maandag stond een gesprek tussen een aantal raadsleden en een advocaat 

m.b.t. het beroep dat de gemeenteraad bij de Raad van State in wil stellen 

tegen het besluit van de provincie Gelderland om de vestiging van een 

varkenshouderij aan de Goorsteeg mogelijk te maken. Namens onze fractie 

neemt Hendrie van Beek deel aan deze gesprekken. Helaas waren deze avond 

op het laatste moment drie fractieleden verhinderd waren, waardoor wij maar 

met een klein deel van de fractie de raadsvergadering hebben voorbereid.  

 

De dinsdagavond heb ik samen met Martha, mijn vrouw in de sportschool 

doorgebracht. Wij zijn in de afgelopen week met een sportprogramma 

begonnen. Helaas bleek in het verloop van de week dat het programma voor 

Martha niet te volbrengen zou zijn. Voor mij is het weer goed om meer 

gestructureerd te sporten. Ik merk dat ik en stok achter de deur nodig heb 

om structureel te sporten. Ik heb dat jaren gedaan, maar het blijkt dat ik, als 

ik druk ben dit als eerste te schrappen in mijn agenda.  

 

Woensdagavond heb ik gebruikt om een bezoek te brengen aan een Putter, die 

een landgoed aan de Vanenburgerallee ontwikkelt. De welstandscommissie 

blijkt echter nogal ondoorgrondelijk te zijn. Ik hoor van meer burgers at zij af 

en toe het idee hebben dat de welstandscommissie er vooral is om moeilijk te 

doen. Ik vind de inrichting van ons dorp een groot goed, maar ook ik heb wel 

eens vraagtekens bij de opstelling van de welstandscommissie, het is nogal 

makkelijk om te zegen hoe iets niet moet, maar moeilijker om te zeggen hoe 

het wel kan. Over smaak valt niet te twisten, helaas geldt dat ook in geval van 

welstand.  

 

Donderdagavond 1 februari. ’s Ochtends heb ik eerst mij jongste broer Henri 

gebeld om hem met zijn 30e verjaardag te feliciteren. Hij zou dezen week de 
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alternatieve Elfstedentocht op de Weissensee in Oostenrijk schaatsen, maar 

die is afgelast voor de toerrijders. ’s Avonds was er raadsvergadering. Samen 

met het CDA en PvdA/GrLi hebben wij een pleidooi gehouden voor invoering 

van het burgerinitiatief. Hiermee krijgen burgers de gelegenheid om onder 

voorwaarden onderwerpen die aan de aandacht van de raad zijn ontschoten p 

de politieke agenda te plaatsen. Samen met het CDA en PvdA/GrLi zullen wij 

een initiatief raadsvoorstel indien, uiterlijk in mei, zodat Putten ook deze vorm 

van burgerparticipatie krijgt.  

 

Het valt mij op dat de collegepartijen lang niet altijd eensgezind zijn. Dat 

maakt het voor ons als oppositie wel interessanter. Er valt nog wel eens wat 

binnen te halen door de oppositie. Zo komt er beleid voor zandwegen, omdat de 

SGP dit voorstel van de ChristenUnie steunde, komt er een burgerinitiatief 

omdat het CDA dit voostel steunt.  

 

In deze raadsvergadering waren ChristenUnie, VVD, PvdA/GrLi en het CDA van 

mening dat de regio samenwerking in het RNV positiever bekeken moest 

worden als dat een conceptbrief van het college viel op te maken. De SGP had 

het nog even heel erg moeilijk mbt het voorstel van het college om de 

urnenmuur op Schootmanshof te verplaatsen en te verkleinen, dat is 

boekhoudkundig goedkoper. Op zich is dat natuurlijk raar, iets slopen en 

vervolgen weer opbouwen, weliswaar kleiner, is goedkoper dan huidige 

bebouwing laten staan. Politieke logica zullen wij mar zeggen. Vanuit onze 

christelijke levensovertuiging zijn wij geen voorstander van cremeren. De 

urnenmuur staat nu twee jaar in Putten en er is nog nooit gebruik van genaakt. 

Wij denken, dat in Putten er kennelijk geen behoeft eis aan een dergelijke 

voorziening. Samen met de SGP hebben wij dan ook een amendement ingediend 

om de urnenmuur en asverstrooiveld te verwijderen. Doordat VVD en 

PvdA/GrLi de huidige voorziening wilde handhaven en Gemeentebelangen het 

collegevoorstel steunde was er voor gen enkel voorstel een meerderheid. 

Uiteindelijk besloot de SGP om financiële redenen dan maar in te stemmen met 

het collegevoorstel, wat dor PvdA/GrLi uitgelegd werd al een stem voor een 

urnenmuur. De SGP ondervindt nu dat een collegepartij andere 

verantwoordelijkheden heeft dan een oppositiepartij. De SGP heeft 8 jaar lang 

bijna overal tegen gestemd, maar leert nu snel. 
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8. Kroniek van opmerkelijke zaken 

Cor Houweling 
 

+ Toch nog eens zeggen dat je stem bij de Statenverkiezingen van 7 maart 

a.s dubbel telt. Je kiest niet alleen de Statenleden, maar bepaalt ook de 

samenstelling van de Eerste Kamer. En zoals we weten heeft de Eerste Kamer 

weer invloed op het werk van de Tweede Kamer. Elk aangenomen wetsvoorstel 

in de Tweede Kamer krijgt een toetsing van de Eerste Kamer en kan dan nog 

sneuvelen. Voor de ChristenUnie geeft dus een sterke fractie in de Provinciale 

Staten betere perspectieven voor een sterkere positie in de Eerste Kamer. 

De straks gekozen leden voor de Provinciale Staten kiezen eind mei de Eerste 

Kamer.  

 

+ In het nieuwe regeerakkoord is afgesproken dat de voorgenomen verkleining 

van de gemeenteraden niet doorgaat. Wel zullen de Provinciale Staten een 

stuk kleiner worden na de komende verkiezingen. Gelderland telt nu totaal 75 

statenleden -  CU fractie telt daarin momenteel drie leden – in de nieuwe 

samenstelling zijn dat er 52. Ongeveer een derde minder. Willen we dus drie en 

liefst meer Statenleden voor de ChristenUnie een plaats laten innemen dan is 

het voor ons alle hens aan dek. Gaat u vooral stemmen! En wek anderen op hun 

stem uit te brengen op de lijstrekker van de ChristenUnie. We mogen er ook 

wel een beetje trots op zijn dat er twee bekende Puttenaren op de CU lijst 

staan Lubbert v.d Heuvel en Evert de Graaf. 

 

+ Voor veel mensen is het Provinciale bestuur een onzichtbaar middenbestuur. 

Toch heeft het voor de gemeenten in de provincie op het terrein van de “zorg” 

zowel voor oud als jong een belangrijk aandeel in het beleid, denk ook aan het 

ambulance vervoer, verder noemen we streekplannen, woningbouw, industrie 

terreinen, natuurbeheer, wegen en zo meer.De provincie beschikt ook over 

ruime subsidie mogelijkheden.  

 

+ Waar krijgen de provincies hun geld vandaan en waarin hebben ze een door 

het Rijk opgelegde taak. In het nieuwe regeerakkoord is afgesproken dat de 

provincies in de komende vier jaar in totaal 1 miljard euro moeten 

investeren in projecten van de rijksoverheid. Dat geld mogen ze niet meer 

naar eigen inzicht besteden. Het gaat hier om projecten in het openbaar 

vervoer, bodemsanering en jeugdzorg. 
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Het leeuwendeel van het vrij te besteden bedrag door de Provincie komt uit 

het Provinciefonds van de rijksoverheid en uit een deel van de 

motorrijtuigenbelasting, de zgn. opcenten. 

 

+ Van groot belang is dat college en gemeenteraad zoveel mogelijk met goede 

plannen proberen in te steken op de provinciale beleidsvoornemens, dan is er 

vaak veel meer subsidie te behalen dan nu het geval is. Putten zou daar zeker 

baat bij kunnen hebben. 

 

+ Na de verassende en  moedgevende zetelwinst van de ChristenUnie bij de 2e 

Kamerverkiezingen en nu de regeringsdeelname, zijn er krantenvol geschreven 

over hoe dat toch allemaal wel zal gaan…..!  

In het linkse en het zgn. progressieve kamp zijn daarover een soort 

indianenverhalen geschreven waaruit bleek hoe moeilijk het is zonder 

vooringenomenheid uiting te geven aan dat wat op een volkomen 

democratische wijze tot stand is gekomen. In sommige bijdragen werd de 

ChristenUnie zelfs neergezet als moslimfundamentalisme.  

In het Nederlands Dagblad en het Reformatorisch Dagblad heeft men gelukkig 

ruimschoots en fundamenteel aan alles wat de ChristenUnie voor in en na de 

verkiezingen heeft meegemaakt aandacht geschonken. Er was o.a. een positieve 

en bemoedigende brief van Bas van der Vlies aan zijn collega André Rouvoet 

met het oog op de kabinetsformatie. 

 

+ Er was daarmee voor de ChristenUnie in de komende regering een wel erg 

grote overvloed aan raadgeving, het kan zus, het kan zo, vooral rond de 

principiële vragen. Euforie en scepsis buitelden over elkaar heen. Vooral vanuit 

de SGP kwam er veel los. De voormannen van de SGP jongeren spraken 

positieve steun uit voor de CU fractie in het komende parlement. Gebed en 

dienst. Verheugend. 

Verder was het binnen de SGP gelederen een verassende mengeling van 

positieve, twijfelende en ridiculiserende uitspraken. Ook de opmerkelijke 

aantekening van de heer Van de Vlies ik kan geen handtekening zetten onder 

dit regeerakkoord, viel in eigen kring niet vlak. We mogen er denk ik dankbaar 

voor zijn dat er zoveel oprechte en principiële discussie is ontstaan binnen de 

gereformeerde gezindte rond de al of niet deelname van de ChristenUnie aan 

de komende regering. 
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+ De toestroom van katholieken in Limburg en Brabant richting de ChristenUnie 

heeft eveneens veel pennen in beweging gebracht. Zowel binnen de CU zelf als 

daarbuiten. Onmiddellijk wordt dan de grondslag van de CU op tafel gelegd en 

volgen er allerlei zware uitspraken. Dr. C.A van der Sluijs schreef in het RD 

rond deze kwestie “Belijdenis van Dordt is in het geding”. 

Natuurlijk moet dit vraagstuk binnen de ChristenUnie in de komende tijd 

worden doordacht. Maar laten we nu ook even bedenken dat dit de 

ChristenUnie in deze hectische verkiezingstijd a.h.w overkomt en dat er 

zomaar geen antwoord klaar ligt hoe hier mee om te gaan. Het gaat hier om 

spontane keuzes van katholieke mensen, die sterk worden aangesproken door 

het verkiezingsprogramma van de CU. En daarbij uiteraard een blinde vlek 

hebben voor de belijdenisgeschriften van de reformatorische kerken. 

 

+ De gemeenteraad van Barneveld stelt binnenkort haar Nota ketenbeleid 

vast. Hierin is vastgelegd onder welke voorwaarden de circa veertig keten 

binnen haar gemeentegrenzen worden gedoogd. Bij overlast en overtreding van 

de regels trekt de gemeente de gedoogbeschikking in. Mogelijk is deze nota 

voor de gemeente Putten c.q voor de ChristenUnie interessant om te zien wat 

daarmee gedaan kan worden in onze situatie. 

 
 

9. Wat is de provincie 

Henk van de Ridder 
 

Overgenomen van: http://www.gelderland.nl: 

“ De provincie is de bestuurslaag tussen rijk en gemeente. Bij veel 

beleidsbeslissingen op haar grondgebied is de provincie in meer of mindere 

mate betrokken. De provincie heeft daarbij een rol als coördinator of 

regisseur en werkt nauw samen met rijk, gemeenten, waterschappen en tal van 

andere instellingen.  

Verder controleert de provincie onder meer de financiële huishouding van de 

Gelderse gemeenten, houdt ze toezicht op de waterschappen, ziet ze toe op 

naleving van milieuvergunningen en bemiddelt bij conflicten tussen inwoners en 

hun gemeente.  

 

Streekplan  

Het belangrijkste product van de provincie is het streekplan. Het verschijnt 
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eens in de tien jaar en legt de ruimtelijke ontwikkeling voor het Gelderse 

grondgebied vast. De gemeentelijke bestemmingsplannen moeten binnen het 

streekplan passen. Aan de andere kant moet het streekplan overeen komen met 

de rijksplannen.  

Andere belangrijke plannen van de provincie zijn onder meer het Provinciaal 

Verkeers- en Vervoersplan, het Waterhuishoudingsplan en Milieuplan.  

De provincie bestaat uit een politiek (provinciale en gedeputeerde staten) en 

een ambtelijk deel (de vier diensten). 

 

Provinciale Staten  

Provinciale Staten staan aan het hoofd van de provincie en vormen het 

algemeen bestuur van een provincie. De leden van Provinciale Staten worden 

een keer in de vier jaar gekozen en behoren allen tot politieke partijen. 

 

Gedeputeerde Staten  

Provinciale Staten controleren het college van Gedeputeerde Staten (GS), het 

dagelijks bestuur van de provincie. De gedeputeerden worden gekozen door de 

Provinciale Staten voor een periode van vier jaar. Zij treden tegelijk af met de 

leden van Provinciale Staten. 

 

Commissaris van de Koningin  

Voorzitter van het college van Gedeputeerde Staten is de Commissaris van de 

Koningin. Daarnaast heeft de Commissaris coördinerende bevoegdheden bij de 

rampenbestrijding en brengt hij regelmatig werkbezoeken aan gemeenten. 

 

Ambtelijke organisatie  

De ambtelijke organisatie voert het door Gedeputeerde Staten vastgestelde 

beleid uit. De provinciale organisatie bestaat uit de vier diensten: Milieu en 

Water, Ruimte Economie en Welzijn, Wegen Verkeer en Vervoer en Dienst 

Services. Aan het hoofd van de organisatie staat een secretaris. Hij is 

algemeen directeur en heeft de leiding over de ambtenaren. Hij vormt de 

verbinding tussen het college van Gedeputeerde Staten en het ambtelijk 

apparaat. “ 

 

Wilt u meer weten, neem dan eens een kijkje op http://www.gelderland.nl 

 

Tip: Er staan ook allerlei atlaskaarten: ze hebben zelfs een zogenaamde 

“palinggraatkaart”  


